
 
 

 

 
 
 

  
 
 

    

     

    

    

   

 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Geachte leden van de Raad,  
 
In maart van vorig jaar zijn we als gemeenten in Veiligheidsregio IJsselland gezamenlijk de strijd 
tegen het coronavirus aangegaan. Hoewel de cijfers zich in de zomer stabiliseerden bevinden we 
ons momenteel in de tweede besmettingsgolf en bereiden we ons voor op de derde golf.  
 
Sinds de invoering van de Wet Tijdelijke Maatregelen COVID19 liggen verantwoordelijkheden en 
bevoegdheden weer bij de gemeenten. We hebben in goed overleg besloten nog steeds bij elkaar te 
komen in het Regionaal Beleidsteam, en gebruiken dit overleg om met elkaar af te stemmen hoe we 
met verschillende zaken omgaan. Na elke vergadering va het Regionaal Beleidsteam informeer ik u 
middels deze brief over de stand van zaken en over de maatregelen en besluiten die wij gezamenlijk 
nemen.  
 
Op woensdag 24 februari kwam het RBT bijeen. Aan de hand van de Corona Monitor van afgelopen 
week werd het beeld geschetst door de operationeel leider en de directeur publieke gezondheid:  
 

 Het aantal COVID-patiënten in de ziekenhuizen in IJsselland is stabiel, maar aan de hoge 
kant. Er is meer ruimte voor reguliere zorg en tegelijk worden bedden gereserveerd in 
ziekenhuizen en verpleegtehuizen voor COVID-zorg, zodra deze nodig is: het ‘what if’-
scenario. Nog steeds geldt dat de hele zorgketen zich hierop integraal voorbereidt. Het 
ROAZ levert hiervoor een integraal plan aan. Regionale samenwerking blijft voorwaarde 
voor een goede doorstroom in de keten. 

 Het aantal coronabesmettingen stijgt inmiddels weer licht en meer mensen laten zich 
testen. Landelijk staat het reproductiegetal op 0,99% (het zogenaamde R-getal).  
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 De regiostatus ‘zorgelijk’ wordt volgende week opnieuw beoordeeld. Het is te verwachten 
dat onze regio weer een donkerder kleur krijgt. Criteria hiervoor zijn het aantal 
ziekenhuisopnames van COVID-19-patiënten en het aantal besmettingen.  

 Sinds het basisonderwijs en de kinderdagopvang open zijn, worden daar de nieuwe 
quarantainemaatregelen al verschillende keren toegepast. Dat betekent dat bij een 
besmetting de hele groep thuisblijft met het advies zich op de vijfde dag te laten testen. 
Daardoor komen nu veel meer kinderen naar de testlocaties waar kindvriendelijke tests dan 
worden afgenomen. Hier zijn veel vragen over. Testen op een school zelf is nog niet gedaan. 
Juist de basisscholen geven aan liever het testen en het schoolgaan van elkaar te scheiden. 
Bij clusters op middelbare scholen en het mbo komt er mogelijk een speciaal testbeleid. 

 In Staphorst wordt de pop up-testlocatie weer opgeheven. Het aantal besmettingen is flink 
teruggedrongen. 

 GGD IJsselland bereidt zich voor op het werken met meerdere testsoorten, een mix van 
testen. Zo is met Isala een onderzoek gestart naar de betrouwbaarheid van de Abbott-test 
(de antigeentest waarmee we werken in de IJsselhallen). Als de resultaten positief zijn dan 
zal deze zogenaamde ‘sneltest’ op meerdere locaties in de regio worden gebruikt. 
Daarnaast bereidt GGD IJsselland het werken met de SpiroNose voor. Deze geeft juist een 
betrouwbaarder beeld van een negatieve testuitslag (mits de geteste persoon in de 8 uur 
voor de test geen alcohol heeft genuttigd of veel parfum draagt). Voordeel van deze test is 
dat de uitslag nog sneller bekend zal zijn. De test is niet geschikt om ‘mobiel’ in te zetten. 

 Het aantal besmettingen in verpleeg- en verzorgingstehuizen is nog verder afgenomen. 
Mogelijk is het vaccineren van zowel bewoners als zorgmedewerkers hier de oorzaak van. 
Besmettingen zijn vooral in de werksfeer en thuis achter de voordeur. De GGD doet volledig 
bron- en contactonderzoek. 

 Het vaccineren verloopt voorspoedig. Zondag 21 februari is in Nederland de miljoenste prik 
gegeven. Zorgmedewerkers die nog niet aan de beurt zijn geweest in de eerste fase en op 
de wachtlijst stonden, zijn opnieuw uitgenodigd een afspraak te maken. Ondertussen is de 
levering van AstraZeneca opnieuw vertraagd waardoor er in de weken 8 en 9 geen afspraak 
kon worden gemaakt door zorgmedewerkers. Het vaccineren van ouderen gaat gestaag 
door. Zij krijgen groepsgewijs en steeds jonger een uitnodiging van het RIVM. De snelheid 
van uitnodigen staat direct in verband met het aantal beschikbare vaccins. De 
vaccinatielocatie in Deventer wordt ingericht en zal als eerste in gebruik worden genomen, 
zodra er meer vaccins per dag beschikbaar zijn. Dat laatste kan nog een paar weken duren. 

 Het mooie weer zorgt voor drukte op straten en in natuurgebieden. De coronamaatregelen 
werden daarbij niet altijd nageleefd maar grote ongeregeldheden bleven uit. De regels 
rondom bootverhuur werd een thema en er waren ook enkele carnavalsfeestjes. 

 Qua handhaving werd er veelal gecontroleerd op drukke plekken en werden aanwijzingen 
voornamelijk opgevolgd. De juridische onzekerheid rondom de avondklok heeft ertoe geleid 
dat er een aantal dagen meer waarschuwingen zijn gegeven in plaats van boetes. Dit is 
inmiddels niet meer aan de orde. 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 

 
 
 
 

  
  

 
Veiligheidsberaad 
De plaatsvervangend voorzitter Ron König gaf een terugkoppeling uit het Landelijke 
Veiligheidsberaad. Er is stilgestaan bij de Taakdifferentiatie van de brandweer en er volgt nog een 
apart digitaal overleg over de verkiezingen. Er is voornamelijk gesproken over de maatregelen die 
op dat moment nog niet vaststonden en de moeilijke uitlegbaarheid van de maatregelen. Ook 
volgden discussies over de horeca omdat parken en openbare ruimten volstromen terwijl de 
terrassen, waar de coronamaatregelen meer controleerbaar zijn, leeg blijven. We hebben daarnaast 
sterk het signaal aan het kabinet afgegeven dat we als samenleving op een kantelpunt staan. 
 
Verkiezingen 
De uitgangspunten van de Kiesraad en het Ministerie van Binnenlandse Zaken en Koninkrijksrelaties 
rondom de verkiezingen zijn leidend. GGD IJsselland zal de gemeenten nog een brief sturen met 
daarin uitleg over de extra testmogelijkheden van betrokken bij de verkiezingen. Leden van 
stembureaus kunnen zich vrijwillig van tevoren en/of achteraf laten testen zonder dat ze 
symptomen van corona hebben. Ze kunnen hiervoor (alleen telefonisch) een afspraak maken via de 
landelijke afsprakenlijn, 48 uur van tevoren. 
 
Maatregelen en risiconiveau 
Het risiconiveau in IJsselland is gedaald naar zorgelijk. Een mooi compliment voor alle inspanningen 
van onze inwoners en bedrijven die druk bezig zijn met de corona bestrijding. Echter gelden de 
landelijke maatregelen waardoor er geen ruimte is voor regionale aanpassingen. We zijn landelijk 
wel in contact over de mogelijkheden van Fieldlabs in onze regio. Bij Fieldlabs testen ze specifiek 
wat wel en niet werkt onder strakke begeleiding.  
 
We hebben een tijd stilgestaan bij de geldende maatregelen. De druk om te versoepelen is hoog en 
we hebben samen vooral doorgepraat over de signalen vanuit de detailhandel en de horeca. We 
monitoren de situatie in onzer regio zorgvuldig en gaan vooral als burgemeesters in gesprek met 
deze doelgroepen waarbij we de verbinding aangaan en een beroep doen op de eigen 
verantwoordelijkheid van een ieder. Vorig jaar zijn meerdere drukke recreatieve plekken in onze 
regio tijdelijk gesloten. De regels voor jongeren tot 27 jaar zijn qua sporten natuurlijk nu verruimd, 
maar we monitoren samen de drukte op deze hotspots. Mogelijke sluitingen is sinds de Tijdelijke 
wet maatregelen COVID-19 een gemeentelijk besluit.  
 
De gemeenten controleren extra of alle markten zich houden aan de regeling dat alleen food en 
bloemen op de weekmarkt mogen worden verkocht.  
 
Werkgroep Nazorg 
Om tijdig in te zetten op psychosociale hulpverlening is de werkgroep nazorg actief. Alwin Mussche 
gaf als voorzitter van de werkgroep Nazorg een presentatie over het plan van aanpak.  Er zijn drie 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 

 
 
 
 

  
  

subwerkgroepen: inzicht/monitoring/onderzoek, de ‘best practices’ en het bevorderen van 
samenwerking van gemeenten, GGD en de zorgketen. Op dit moment lopen er verschillende 
onderzoeken, waarvan de eerstvolgende resultaten begin maart worden verwacht. Daarnaast loopt 
een inventarisatie van wat er al aan zorgstructuren bestaat binnen gemeenten. Gewenst is hierop 
aan te sluiten waar mogelijk. In de bijlage vindt u een infographic waarin het plan van aanpak is 
weergegeven.  
 
We blijven samen vooruitkijken en proberen in te spelen op de moeilijke situatie waar we nu voor 
staan. We staan op een kantelpunt als samenleving; we merken dit sterk als bestuurders en maken 
ons daar zeker zorgen over. We leggen dit terug bij landelijke gesprekken en richten ons daarnaast 
op de verbinding met elkaar. We blijven gesprekken voeren, helemaal met de partijen waar nu echt 
het water aan de lippen staat, om samen te kijken naar de mogelijkheden. Juist in een periode 
waarin we snakken naar ruimte omdat we het gewoon heel hard nodig hebben, terwijl de 
viruswerkelijkheid deze ruimte niet echt biedt, is het belangrijk om aandacht voor elkaar te hebben 
en waar mogelijk mee te denken in de kleine ruimte die er is. Laten we deze uitdaging vooral samen 
aangaan.  
 
Ik vertrouw erop dat ik u hiermee voldoende heb geïnformeerd.   
 
Met vriendelijke groet, 
 
Plaatsvervangend voorzitter 
Drs. R.C. König  
 
Bijlage 1 Infographic plan van aanpak Nazorg 
 
  



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 

 
 
 
 

  
  

 

  

 


